

5. To authorize the Secretary-General to transmit any Assembly recommendations in pursuance under paragraphs 1 and 3 above to all States who, whether Members of the United Nations or not, sent representatives or observers to the International Health Conference.

### 21 (III). National Red Cross societies

*Resolution of 21 September 1946  
(document E/232)*

Whereas the Economic and Social Council is empowered by Article 62 of the Charter to make recommendations to the General Assembly with respect to international economic, social, cultural, educational, health and related matters,

And whereas the work of international solidarity achieved by the national Red Cross societies effectively assists the idea of understanding and peace between nations,

Therefore the Economic and Social Council recommends to the General Assembly that it should draw the attention of Members of United Nations to the fact that the following purposes are of special concern, namely:

1. That the said Members should encourage and promote the establishment and co-operation of duly authorized voluntary national Red Cross and Red Crescent organizations,
2. That at all times the independent and voluntary nature of national Red Cross and Red Crescent societies be respected in all circumstances provided they are recognized by their governments and carry on their work according to the principles of the Geneva and Hague Conventions, and in the humanitarian spirit of the Red Cross,
3. That the necessary steps be taken to ensure that in all circumstances contact may be maintained between the national Red Cross and Red Crescent societies of all countries so as to enable them to carry out their humanitarian task.

### 22 (III). United Nations Research Laboratories

*Resolution of 3 October 1946  
(document E/233)*

The Economic and Social Council, considering:

1. That a certain number of research activities can only be conducted in a rational manner on an international scale, and
2. That many branches of scientific research connected with the promotion of human knowledge, and especially with public health, would yield considerably more effective results if they were conducted on an international plane,

5. D'autoriser le Secrétaire général à transmettre toutes recommandations de l'Assemblée, prises en vertu des paragraphes 1 et 3 ci-dessus, à tous les Etats, Membres ou non des Nations Unies, qui ont envoyé des représentants ou des observateurs à la Conférence internationale de la santé.

### 21 (III). Sociétés nationales de la Croix-Rouge

*Résolution du 21 septembre 1946  
(document E/232)*

Le Conseil économique et social,  
Considérant que l'Article 62 de la Charte lui confère le pouvoir d'adresser à l'Assemblée générale des recommandations sur les questions internationales se rapportant aux domaines économique, social, de la culture intellectuelle et de l'éducation, de la santé publique et autres domaines connexes,

Considérant que l'œuvre de solidarité internationale accomplie par les sociétés nationales de la Croix-Rouge apporte un appui efficace à l'idée de compréhension et de paix entre les nations,

Recommande à l'Assemblée générale d'appeler l'attention des Membres de l'Organisation des Nations Unies sur l'intérêt tout spécial qui s'attache:

1. A ce qu'ils encouragent et favorisent l'établissement et la coopération des organisations volontaires nationales de la Croix-Rouge et du Croissant-Rouge dûment autorisées,
2. A ce que soit respecté en toutes circonstances le caractère indépendant et volontaire des sociétés nationales de la Croix-Rouge reconnues par leurs gouvernements et exerçant leur action en conformité des principes des Conventions de Genève et de La Haye, et dans l'esprit humanitaire de la Croix-Rouge,
3. A ce que les mesures nécessaires soient prises pour maintenir en toutes circonstances le contact entre les sociétés nationales de la Croix-Rouge et du Croissant-Rouge de tous les pays, afin d'assurer l'accomplissement de leur œuvre humanitaire.

### 22 (III). Laboratoires de recherche des Nations Unies

*Résolution du 3 octobre 1946  
(document E/233)*

Le Conseil économique et social, considérant:

1. Qu'un certain nombre de recherches paraissent ne pouvoir être conduites d'une façon rationnelle que sur le plan international,
2. Qu'un grand nombre de recherches scientifiques intéressant le développement des connaissances humaines, et particulièrement la santé publique, verraient leur rendement considérablement accru si elles étaient poursuivies sur le plan international,

Invites the Secretary-General to consult UNESCO and the other specialized agencies concerned and to submit to the Economic and Social Council, if possible during the next session, a general report on the problem of establishing United Nations Research Laboratories.

**23 (III). Non-political functions and activities of the League of Nations, other than those belonging to the League under international agreements**

*The Council took note of the following report of the Secretary-General on 2 October 1946 (document E/177/Rev.1):*

The General Assembly adopted, on 12 February 1946, a resolution on the "transfer of certain functions, activities and assets of the League of Nations".<sup>1</sup> This resolution was divided into four sections entitled respectively:

I. Functions and powers belonging to the League of Nations under international agreements;

II. Non-political functions and activities of the League of Nations other than those mentioned in section I;

III. Transfer of the assets of the League of Nations to the United Nations;

IV. Appointment of a Negotiating Committee.

Section II of that resolution which refers to the non-political functions and activities of the League other than those belonging to it under international agreements, reads as follows:

"The General Assembly requests the Economic and Social Council to survey the functions and activities of a non-political character which have hitherto been performed by the League of Nations in order to determine which of them should, with such modifications as are desirable, be assumed by organs of the United Nations or be entrusted to specialized agencies which have been brought into relationship with the United Nations. Pending the adoption of the measures decided upon as the result of this examination, the Council should, on or before the dissolution of the League, assume and continue provisionally the work hitherto done by the following League departments: the Economic, Financial and Transit Department, particularly the research and statistical work; the Health Section, particularly the epidemiological service; the Opium Section and the secretariats of the Permanent Central Opium Board and Supervisory Body."

\* \* \*

<sup>1</sup> Resolutions adopted by the General Assembly during the first part of its first session from 10 January to 14 February 1946, (document A/64, page 35).

Invite le Secrétaire général à consulter l'UNESCO et les autres institutions spécialisées intéressées, et à soumettre au Conseil économique et social, si possible au cours de la prochaine session, un rapport d'ensemble sur le problème de la création de laboratoires de recherche des Nations Unies.

**23 (III). Fonctions et activités non politiques de la Société des Nations, autres que celles exercées par la Société des Nations en vertu d'accords internationaux**

*Le Conseil a été saisi, le 2 octobre 1946, du rapport du Secrétaire général (document E/177/Rev.1) dont le texte suit:*

Le 12 février 1946, l'Assemblée générale a adopté une résolution sur le "transfert de certaines fonctions et activités et certains avoirs de la Société des Nations". Cette résolution comprend quatre sections intitulées respectivement:

I. Fonctions et pouvoirs appartenant à la Société des Nations en vertu d'accords internationaux;

II. Fonctions et activités non politiques de la Société des Nations autres que celles visées à la section I;

III. Transfert des avoirs de la Société des Nations à l'Organisation des Nations Unies;

IV. Nomination d'un Comité de négociation.

Le texte de la section II de cette résolution, relative aux fonctions et activités non politiques de la Société des Nations, autres que celles lui appartenant en vertu d'accords internationaux, est le suivant:

"L'Assemblée générale invite le Conseil économique et social à procéder à un examen d'ensemble des fonctions et activités de caractère non politique précédemment exercées par la Société des Nations, en vue de déterminer celles qui devraient, sous réserve des modifications désirables, être assumées par des organes des Nations Unies ou confiées à des institutions spécialisées reliées à l'Organisation. En attendant l'adoption des mesures qui seraient décidées à la suite de cet examen, le Conseil devrait, dès la dissolution, ou avant la dissolution de la Société, assumer et poursuivre, à titre provisoire, la tâche accomplie précédemment par les sections suivantes de la Société des Nations: les sections économique, financière et du transit, particulièrement en ce qui concerne les travaux de recherche et de statistique; la section d'hygiène, particulièrement en ce qui concerne le service épidémiologique; la section de l'opium et les secrétariats du Comité central permanent de l'opium et de l'Organe de contrôle."

\* \* \*

<sup>1</sup> Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la première partie de sa première session du 10 janvier au 14 février 1946, à Londres (document A/64, page 35).